
Onderzoeksrapport 
‘bestuurlijke toekomst’ klaar

Van Rumund: Stap voor 
stap naar gedegen rapport

In de opdracht voor een verkennend onderzoek 
gaf de gemeenteraad aan om vijf scenario’s te 
onderzoeken. Deze vijf scenario’s zijn mogelijke 
oplossingen voor de toekomst van de gemeente 
Brummen. Het gaat om de volgende scenario’s (in 
willekeurige volgorde): 

1. Strategisch samenwerken met een 
beperkt aantal partners 

De gemeente blijft bestuurlijk en ambtelijk 
zelfstandig. We werken wel samen en maken 
gezamenlijke keuzes met één of meer (buur)
gemeenten. Of eventueel in regionaal verband.

2. Combinatie van een regie-organisatie 
met een centrumgemeente

 
De gemeente Brummen blijft bestuurlijk zelfstandig 
maar houdt zelf een kleine(re) organisatie. Bepaalde 
zaken/taken laat Brummen uitvoeren door een 
andere gemeente. Bijvoorbeeld uitkeringen, 
onderhoud buitenruimte en verstrekken van 
documenten.

3. Ambtelijke fusie met één of meerdere 
gemeenten

De gemeente Brummen blijft bestuurlijk zelfstandig, 
maar de ambtelijke organisatie wordt samenge
voegd met die van één of meer andere gemeenten. 
Deze nieuwe organisatie werkt voor meerdere 
gemeentebesturen. De gemeente blijft mede ver
antwoordelijk voor deze organisatie en behoudt in 
dit scenario slechts een kleine ambtelijke organisatie 
voor de ondersteuning van het bestuur.

4. Een nieuwe gemeente vormen door 
herindeling

Het vormen van een nieuwe gemeente door 
herindeling met één gemeente, met meerdere 
gemeenten dan wel de gemeente Brummen 
opdelen over meerdere gemeenten. Dit betekent 
dat de bestuurlijke zelfstandigheid van Brummen 
wordt opgeheven en dat Brummen zowel ambtelijk 
als bestuurlijk opgaat in een nieuwe situatie. We 
onderscheiden hierbij drie varianten:
a.  herindelen met één andere gemeente;
b.  herindelen met meerdere andere gemeenten;
c.  herindeling door de gemeente Brummen op 

te delen en de afzonderlijke delen samen te 
voegen met verschillende andere gemeenten.

5. Zelfstandig blijven

Brummen blijft bestuurlijk en ambtelijk zelfstandig 
en gaat door op de huidige voet. Dit met blijvende 
aandacht voor de verdere ontwikkeling van de 
organisatie en versterking van de bestuurskracht. 
De huidige samenwerkingsrelaties met andere 
gemeenten en de regio blijven bestaan, maar 
worden niet verder geïntensiveerd of omgevormd.

Er is hard aan gewerkt afgelopen jaar. Onder leiding van burgemeester Geert van Rumund is een uitgebreid en 
zorgvuldig onderzoek uitgevoerd naar de bestuurlijke toekomst van de gemeente Brummen. Het resultaat is een 
eindrapport, dat is opgebouwd uit een groot aantal deelonderzoeken. Het volledige eindrapport is te lezen op onze 
website brummen. nl/toekomst. Daar zijn ook alle onderzoeksresultaten te vinden. Voor de snelle lezer is er ook een 
overzichtelijke samenvatting. 

De gemeenteraad vroeg ongeveer een jaar geleden aan het college om te onderzoeken hoe de gemeente zich in de 
toekomst het best kan besturen. Het doel is om tenminste de huidige dienstverlening en voorzieningen voor de inwoners 
te behouden. Onze gemeente beschikt op dit moment over een compacte organisatie die in staat is de meeste taken 
goed uit te voeren. Maar ook is duidelijk dat in de komende jaren de dienstverlening en het voorzieningenniveau onder 
druk komen te staan. Dit door toenemende taken vanuit de rijksoverheid, de lagere budgetten die hiervoor beschikbaar 
worden gesteld en de specifieke expertise die thema’s zoals woningbouw, energietransitie en digitalisering vragen. Een 
lastige opgave, mede gezien de krappe en dynamische arbeidsmarkt en een hoog personeelsverloop.

Vijf scenario’s 
onderzocht 

Bij zijn benoeming als waarnemend burgemeester 
kreeg Geert van Rumund een speciale opdracht mee 
van de Commissaris van de Koning. “Begin 2024 was 
de gemeenteraad van Brummen al druk bezig om na 
te denken over een onderzoek naar de bestuurlijke 
toekomst van de gemeente,” vertelt Geert van Rumund. 
“De raadsleden wilden namelijk een goed onderbouwd 
antwoord op de vraag: met welk toekomstscenario 
(op langere termijn) het best richting gegeven kan 
worden aan de ontwikkeling van het bestuur en de 
gemeentelijke organisatie. De provincie was bereid 
financieel bij te dragen aan dit onderzoek. Niet omdat 
de provincie hierbij een belang of voorkeur heeft. 
Wel omdat de provincie vindt dat zo’n onderzoek zeer 
zorgvuldig moet plaatsvinden.” Reden voor de raad om 
de waarnemend burgemeester te vragen dit proces goed 
te begeleiden.  
 
En zo stuurde Geert van Rumund vanaf april 2024 een 
team aan dat aan de slag ging om het onderzoek uit 
te voeren. “Er is een projectteam samengesteld met 
enkele medewerkers. Ook hebben we een projectleider 
ingehuurd in de persoon van André van Nijkerken. 
”De eerste maanden werd veel energie gestoken 
in het opstellen van een goed plan van aanpak. “Je 
moet voordat je met het onderzoek begint de vraag 
en opdracht scherp hebben en bepalen welke acties je 
gaat ondernemen. Er is daarom een plan van aanpak 
opgesteld waarmee de raad op 19 september 2024 
akkoord is gegaan,” aldus Van Rumund. 

Onderzoeksbureau
Als projectleider was André van Nijkerken steeds alert 
op het stap voor stap zorgvuldig uitvoeren van de deel
onderzoeken. “We hebben daarbij de samenwerking 
gezocht met het onafhankelijke onderzoeksbureau Mo
ventem,” vertelt Van Nijkerken. “Dit bureau kende de 
gemeente al goed, onder andere omdat ze al meer dan 
10 jaar het inwonerspanel Brummen Spreekt beheren. 
Samen met Moventem hebben we in het najaar zes 
deelonderzoeken uitgevoerd. Zo hebben we inwoners 

en ondernemers vragen gesteld over de dienstverlening 
en voorzieningen die zij belangrijk vinden. En ook zijn 
we met de medewerkers van de gemeente in gesprek 
gegaan over hoe zij denken over de gemeente en de 
gemeentelijke organisatie. We hebben veel documenten 
bestudeerd en gesproken met diverse experts. Samen 
met enkele raadsleden hebben we gemeenten bezocht 
die ervaringen hebben met de scenario’s.” 

Van Nijkerken geeft aan dat na al deze stappen, onder 
begeleiding van Moventem, gesprekken zijn gevoerd met 
de buurgemeenten en de Regio Stedendriehoek. “Dit 
zijn namelijk de potentiële samenwerkingspartners. De 
uitkomsten van dit onderdeel van het onderzoek zijn ook 
verwerkt in het eindrapport.”

Uitgebreid rapport
Van Rumund kijkt met een tevreden gevoel terug op 
het afgelopen jaar. “Ik heb veel respect voor iedereen 
die bij dit onderzoek betrokken is geweest. Er is hard en 
heel zorgvuldig gewerkt. Er is veel informatie opgehaald. 
Dat is allemaal overzichtelijk verwerkt in een uitgebreid 
onderzoeksrapport. En daar hebben we weer een goede 
samenvatting van gemaakt. Wil je goed meepraten over 
dit belangrijke onderwerp? Dan adviseer ik om in ieder 
geval de samenvatting te lezen.” 

Waarnemend burgemeester 
Geert van Rumund

Projectleider 
André van Nijkerken



Op basis van het onderzoek adviseert het college de 
gemeenteraad om in april te kiezen voor scenario 4a. 
Dit is het scenario dat uitgaat van herindeling met 
één andere gemeente. Dit scenario biedt in de ogen 
van het college de beste garanties om ook op langere 
termijn ervoor te zorgen dat de dienstverlening en 
voorzieningen voor de inwoners en ondernemers 
tenminste op het huidige niveau blijven. Dit met 
behoud van de huidige kwaliteiten en identiteit van de 
gemeente. 

In dit advies heeft het college zwaar mee laten wegen 
dat de inwoners veel waarde hechten aan het behoud 
van het landelijke, groene en veilige karakter van de 
gemeente. Dit geldt ook voor de gemeenschapszin die er 
volop is en het rijke verenigingsleven. Maar om ook de 
uitdagingen in de toekomst het hoofd te kunnen bieden, 
moeten de gemeentelijke en bestuurlijke organisatie 
versterkt worden. Dit kan door samen met een buur
gemeente een nieuwe, grotere en minder kwetsbare 
gemeente te vormen. 

Als onderdeel van het onderzoek zijn gesprekken gevoerd 
met buurgemeenten en de Regio Stedendriehoek. Dit 

heeft extra informatie opgeleverd naast de eerdere 
onderzoeksresultaten. Daarom geeft het college bij 
variant 4a de voorkeur aan een samenwerking met 
Rheden óf Zutphen. Deze gemeenten lijken qua 
identiteit op Brummen. Inwoners hechten immers 
zeer aan behoud van deze identiteit: een groene 
plattelandsgemeente met een groot gevoel van 
verbondenheid en gemeenschapsbesef. Apeldoorn 
is met 170.000 inwoners te groot en past minder 
goed. Met 21.000 inwoners heeft Brummen 
verhoudingsgewijs minder invloed bij herindeling met 
Apeldoorn. Bronckhorst en Voorst zijn op dit moment 
geen logische keuze, omdat zij om verschillende 
redenen nu terughoudend zijn over samenwerking of 
samengaan met Brummen. Dit komt niet door Brummen 
zelf, maar door andere factoren. Ook de Regio 
Stedendriehoek geeft aan op dit moment geen goede 
oplossing te kunnen bieden voor de uitdagingen waar 
Brummen de komende jaren voor staat.

Vervolg na raadsbesluit 
Als de gemeenteraad het advies van het college over
neemt, dan gaat Brummen in de komende periode 
verder praten met de gemeenten Rheden en Zutphen. 
Onderwerp van gesprek met beide gemeenten is dan hoe 
een fusie eruit kan zien. En aan welke vooraarden moet 
worden voldaan. Dit vraagt diepgaande gesprekken en 
verder onderzoek. Het spreekt voor zich dat dit in goede 
afstemming gaat met deze twee gemeenten. Ook omdat 
zij tijd nodig hebben om hun eigen achterban (bestuur, 
inwoners, ondernemers) te betrekken. 

Het college adviseert de raad wel om de vaart erin 
te houden. Wanneer de raad op 17 april het voorstel 
van het college overneemt, willen B&W liefst meteen 
afspraken maken voor vervolggesprekken. De uitkomsten 
daarvan worden later dit jaar aan de raad gepresenteerd.

Advies: onderzoek herindeling 
met Rheden of Zutphen 

Gemeenteraad bepaalt de koers
Het eindrapport over de bestuurlijke toekomst ligt nu op de vergadertafel van de 19 gemeenteraadsleden. Zij buigen 
zich hier de komende weken over. Daarbij nemen ze ook het advies mee dat het college hen heeft gegeven. Op 
donderdagavond 17 april spreekt de raad zich uit over het eindrapport en het advies. Dan zal de raad aangeven wat de 
volgende stappen zijn die de gemeente Brummen wil zetten. Welk scenario of scenario’s worden verder uitgewerkt en 
onderzocht? 

Voordat het zover is, vindt er nog een speciaal raadsforum over dit onderwerp plaats. Dat is op donderdagavond 10 
april. Tijdens die avond is er volop gelegenheid voor raadsleden om vragen te stellen, bijvoorbeeld aan het college. 
Ook kunnen de raadsleden eerste meningen uitwisselen. En is er gelegenheid voor inwoners, ondernemers en 
vertegenwoordigers van maatschappelijke organisaties om hun visie te delen. 

Betrokken inwoners 
en ondernemers
In het najaar van 2024 konden inwoners, onder-
nemers en vertegenwoordigers van organisaties en 
verenigingen hun oordeel geven over de gemeen-
telijke dienstverlening en het voorzieningenniveau. 
En velen maakten hier gebruik van. In totaal heb-
ben 1.719 mensen via een vragenlijst hun inbreng 
geleverd. Dit is verwerkt in deelonderzoek 2 van 
het eindrapport. Ook is er bij het huidige dienst-
verlenings- en voorzieningenniveau van de ge-
meente gekeken naar eerder onderzoek via inwo-
nerspanel Brummen Spreekt en naar de gegevens 
van de Burgerpeiling Waar Staat Je Gemeente.

Het oordeel van inwoners en ondernemers over de 
dienstverlening en voorzieningen is onderzocht om 
te bepalen wat onze samenleving hierover belangrijk 
vindt. Dit heeft een plek gekregen in het onderzoek 
en is besproken met potentiële samenwerkingspart
ners. Het maakt duidelijk waar een mogelijke toe
komstscenario een bijdrage aan moet leveren.

Uit het onderzoek blijkt ook dat inwoners en 
ondernemers veel waarde hechten aan het behoud 
van de identiteit van de gemeente Brummen. En 
dat ze de dienstverlening van de gemeentelijke 
organisatie waarderen. Er wordt tijdig en correct 
informatie gegeven. Maar ook is er behoefte aan 
betere digitale diensten. En als verbeterpunt werden 
ook de online en fysieke bereikbaarheid genoemd. 
Daarnaast worden de nabijheid, bereikbaarheid 
en de kwaliteit van voorzieningen zoals winkels, 
zwembaden en bibliotheken belangrijk gevonden. 
Inwoners en maatschappelijke organisaties geven 
aan dat veranderingen in de toekomst voor hen het 
grootst zijn als zij voor sommige dienstverlening 
naar een buurgemeente moeten. Ongeveer een 
derde noemt dat de veranderingen het grootst zijn 
als er voorzieningen verdwijnen.

Medewerkers maken 
de organisatie
 
De gemeente Brummen is ook een werkgever voor 
bijna 200 personen. Kundige medewerkers die 
een belangrijke bijdrage leveren aan een goede 
dienstverlening en voorzieningen. In één van de 
deelonderzoeken is de gemeentelijke organisatie 
in beeld gebracht. Daarbij is ook gevraagd hoe 
medewerkers aankijken tegen hoe de gemeente 
werkt. Ook is gevraagd welke kansen, bedreigingen 
en aandachtspunten medewerkers zien bij de 
mogelijke toekomstscenario’s. 

Medewerkers zijn positief over de korte lijnen tussen 
collega’s, bestuur en samenleving. Er is een gevoel 
van saamhorigheid en teamwork. En er is vrijheid 
en flexibiliteit om het eigen werk te organiseren. 
Medewerkers vinden de organisatie wel kwetsbaar 
omdat er veel zogenoemde éénpitters zijn. Dan 
liggen teken en werkzaamheden slecht bij één 
persoon. Ook wordt een hoge werkdruk ervaren, die 
versterkt wordt door personeelsverloop. Gemeenten 
hebben daarnaast steeds meer te maken met meer 
en vooral ook ingewikkelde opgaven. Denk aan 
digitalisering en innovatie, het energievraagstuk, 
woningbouw en vergrijzing. 

Meer weten/informatie? Bezoek dan de pagina www.brummen.nl/toekomst.
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Inwoners van Empe en Tonden praten mee over hun buurt 
Gemeente Brummen vindt het belangrijk om van inwoners te horen hoe zij 
het wonen in Empe en Tonden ervaren. Daarom wordt er gewerkt met 
gebiedsgericht werken, waarbij we samen met partners kijken naar de 
wensen en behoeften van de buurt. We begrijpen dat juist ouders van jonge 
kinderen vaak erg druk zijn, en daarom zochten we hen op bij de plekken 
waar ze toch al zijn: bij de basisschool.  

Op 26 maart gingen verschillende 
mensen van de gemeente en haar 
partners in gesprek met inwoners van 
Empe en Tonden bij basisschool J.H. 
Isings. Wethouder Yasemin Çegerek, 
adviseurs participatie Saskia van Bon 
en Servercan Akbayir, medewerkers 
van SWB, Sportkompas en Veluwo-
nen waren aanwezig. Ze brachten de 
caravan van SWB en de bus van 
Sportkompas mee, met lunch, lekkers 
en spelletjes voor de kinderen. 
Inwoners konden in een ontspannen 
sfeer praten over hoe zij het vinden 
om in Empe en Tonden te wonen en 
wat er verbeterd kan worden.

Iedereen was welkom om mee te 
praten
We vonden het belangrijk om ook 
ouders van jonge kinderen te 
bereiken, maar natuurlijk waren ook 
andere inwoners van harte welkom 

om mee te praten. Zij waren hiervoor 
uitgenodigd met een brief. Naast de 
basisschool sluiten de adviseurs in 
deze maand ook aan bij lokale 
activiteiten zoals de breiclub, 

wandelclub, dorpsraad en verenigin-
gen in ’t Oortveld en De Sterre.

We willen Mirjam Rappel, de 
directeur van basisschool J.H. Isings, 
hartelijk bedanken voor de samen-
werking en gastvrijheid.

De gemeente en haar partners gaan 
nu aan de slag met de ideeën die zijn 
besproken, en kijken naar de kansen 
om de dorpen nog mooier te maken.

Samen planten monitoren in bermen 
Bloeiende bermen zijn niet alleen mooi om te zien maar ook belangrijk voor 
allerlei insecten. Ze vinden er voedsel, beschutting en zetten er hun eitjes af. Elk 
jaar monitoren de vrijwilligers van IVN Eerbeek de bermen in Brummen op de 
aanwezigheid van planten. Nieuwe vrijwilligers zijn welkom. 

Op vrijdag 25 april organiseren de 
gemeente Brummen, IVN Eerbeek 
samen met Stichting Landschapsbe-
heer Gelderland (SLG) een startbij-
eenkomst bermmonitoring Brummen. 
Deze bijeenkomst vindt plaats in 
Eerbeek van 9.00 tot 13.00 uur. De 
lunch is inbegrepen. Je hebt geen 
kennis nodig. Nieuwe vrijwilligers 
krijgen een instructie planten 
herkennen. Belangstellenden melden 
zich aan via de website van SLG: 
slgelderland.nl.

Elk jaar monitoren de vrijwilligers van 
IVN Eerbeek bermen in Brummen op 
de aanwezigheid van planten en hoe 
aantrekkelijk ze zijn voor insecten. Dat 
doen ze met de nectarindex, een 
methode om te bepalen hoeveel 
nectarrijke planten er in de berm 
staan en dus hoe waardevol die berm 
is. Het IVN en de gemeente Brum-
men willen meer bermen gaan 
monitoren, dus er zijn meer vrijwilli-
gers nodig. Deelnemers aan de 
startbijeenkomst krijgen daarom een 
instructie van Floron om planten te 

leren herkennen, maar ze leren ook 
van elkaar. Deelnemers gaan ook naar 
buiten om het geleerde in de praktijk 
te brengen. Nieuwe vrijwilligers 
worden daarna door SLG en IVN 
Eerbeek begeleid bij het monitoren.

Bermen beter beheren
Van eind april tot de zomer tellen 
vrijwilligers de aangewezen bermen in 
Brummen een keer. Dankzij deze 
gegevens kunnen we bermen nog 
beter beheren en aantrekkelijker 
maken voor insecten. De opgedane 
kennis wordt gedeeld met andere 
gemeenten in het Leernetwerk 
Ecologisch Berm- en Groenbeheer, die 
bermen insectvriendelijker willen 
beheren. Lijk het u leuk om planten te 
leren kennen en uw kennis te delen? 
Meld u aan via www.slgelderland.nl. 

Veel activiteiten viering 80 jaar vrijheid
Binnenkort is het exact 80 jaar geleden dat de dorpen in onze gemeente zijn bevrijd van de Duitse bezetter. 
Twee dagen voor het einde van de oorlog vond in het dorp Brummen nog een gruwelijk drama plaats. Op 
Groot Engelenburg werden op 13 april 1945 acht mannen uit het dorp gefusilleerd. Het monument bij het 
gemeentehuis herinnert hier nog aan. Op 15 april 1945 bevrijdden de Canadezen met een tiental brandcarri-
ers het dorp. In Eerbeek waren het de Engelsen van het verkenningsbataljon van de Polar Bear Infantry 
Division die op 16 april 1945 de bevrijding voor hun rekening namen.

Op 13 april hangt de vlag bij het 
gemeentehuis halfstok. Bij Kasteel 
Engelenburg verzorgt de heer Van 
Tent Beking een bijzondere lezing 
over het oorlogsdrama op Groot 
Engelenburg. Ook is er een 
bloemlegging door burgemeester 
Van Rumund bij het gedenkmonu-
ment op het landgoed. Wilt u de 
lezing bijwonen, dan kunt u zich 
aanmelden via de website engelen-
burg.com (via item ‘agenda’). 

Op 15 en 16 april hangen wij de 
vlag in top. Bij het Polar Bear 
monument, op de grens van bij 
Eerbeek en Loenen, vindt op 
woensdag 16 april een speciale 
herdenking plaats. Kinderen van de 
C. van Leeuwenschool, die het 
monument hebben geadopteerd, 
werken hier aan mee, evenals onze 
burgemeester. Ook zijn er diverse 
Engelse gasten. Tijdens de bijeen-
komst wordt ook een plaquette met 

een qr-code onthuld. Deze 
verwijst naar een website met 
meer informatie over de bevrijding 
van Eerbeek. 

Ophalen bevrijdingsvuur
In de nacht van zondag 4 op 
maandag 5 mei halen inwoners 
het bevrijdingsvuur op uit Wage-
ningen. Twee loopgroepen uit 
onze gemeente, ondersteund door 
mountainbikers van Last Gear, 

brengen al lopend het vuur naar 
Eerbeek en Brummen. In Brummen 
wordt het vuur ontstoken bij het 
monument bij het gemeentehuis. 
In Eerbeek verzorgt carnavalsver-
eniging De Dwarsliggers het 
programma van het ontsteken van 
het vuur op een locatie in het 
centrum van Eerbeek.

Heel veel activiteiten
Er wordt dit (voor)jaar dus heel 
extra aandacht geschonken aan 
het jubileumjaar. Zo is er op 10 
april een lezing met de titel 
‘Veerkracht in bezettingstijd’ in de 
bibliotheek in Eerbeek. Op 15 april 
verzorgt Ben Oude Beuving 
bevrijdingsmuziek in de recreatie-

ruimte van de Molenhorst in 
Brummen. En op 16 april wordt 
het toneelstuk ‘Ze komen eraan’ 
gespeeld in de Kruiskerk in 
Eerbeek. Een volledig overzicht 
van alle activiteiten is te vinden op 
de speciale webpagina brummen.
nl/80jaarvrijheid. Met elkaar 
zorgen we voor een respectvolle 
en feestelijke herdenking en 
viering van 80 jaar vrijheid. 

‘Vrijheid heeft voor mij veel te maken met mijn geloofsovertuiging. Het geeft een onafhankelijkheid 
in denken, doen en zijn, terwijl het lijkt alsof je als gelovige juist gebonden bent. Dat is ook zo en 
tóch geeft het mij vrijheid. 

Als mens zijn we in relatie met 
God en mogen we zijn liefde 
ontvangen. De vrijheid is dat ik 
dit weet, ook al kan mij van 
alles overkomen. Ik kan 
bijvoorbeeld ziek worden of 
een ongeluk krijgen, maar ik 
ben een vrij mens. De figuur 
Jezus heeft ons lijden gedeeld, 
hij heeft de dood doorstaan en 
overwonnen. Dat zijn natuurlijk 
heel grote verhalen. Je kunt dit 
klein en dagelijks maken door 
altijd de hoop levend te houden 
en ondanks alles het positieve 
te zien. De schoonheid van de 
natuur, een geboorte, liefde 
tussen mensen... Als je zo gaat 
kijken zie je heel veel hoop. 
Ondanks al het lijden. Ondanks 
de dood, die voor mij niet het 
einde is, maar een doorgang 

naar een nieuw begin. Ik weet 
niet hoe, maar het is góed. 
Dit vertrouwen, of dit geloof, 
geeft mij vrijheid. Maar het is 
een keuze. Ik denk aan 
Navalny, die in een Russisch 
strafkamp zat en dat niet 
overleefde. Hij werd steeds 
onafhankelijker en minder 
bang, leek het. Hij wist dat hij 
de dood tegemoet ging maar 
zijn geest bleef vrij. Ook voor 
de Joodse Edith Eger, die 
Auschwitz overleefde, was er 
altijd nog een keuze. Ze 
schreef: ‘Vrijheid betekent dat 
we de moed verzamelen om de 
gevangenis af te breken, steen 
voor steen’. Trouwens: 
vergeving is ook vrijheid. 

Ik zou iedereen het gevoel 

gunnen dat er iets is dat boven 
ons staat, of achter ons staat, 
dat er een bron buiten ons is. Ik 
kan altijd terug naar die bron, 
voor voeding, nieuw leven en 
om uit te huilen als iets mislukt. 
Dan zegt God: ‘nou kind, 
morgen weer een dag’. Het 
hoeft niet allemaal uit jezelf te 
komen. In deze samenleving 
wordt dat wel vaak geëist. Je 
moet mondig en zelfstandig 
zijn en als dat niet lukt, dan faal 
je. Ik ben daar zelf ook gevoelig 
voor. Ik moet mezelf voortdu-
rend bewijzen, als kind van 
mijn tijd. 
Van wie moet dat eigenlijk? 
Waarom? De balans is weg. We 
ontberen de rust. Je mag af en 
toe lummelen. Maak die keuze, 
ook dat is vrijheid. Geniet van 

de schepping, niets hoeft, kom 
lekker bij. God zelf gaf het 
goede voorbeeld: op de 
zevende dag lummelde Hij.’
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is een tijdelijke rubriek waar (on)vrijheid 
centraal staat. Vrijheid is van grote betekenis 
om te zijn wie je bent. Maar vrijheid is niet 
vanzelfsprekend. We moeten het koesteren 
en elkaar gunnen. Vanwege de viering van 
80 jaar vrijheid tekent schrijfster Marije 
Verbeeck uiteenlopende verhalen van 
inwoners uit onze gemeente op over 
vrijheid. Meer informatie over de viering van 
80 jaar vrijheid: brummen.nl/80jaarvrijheid. 

Vrijheid 
door de ogen van 

Jolanda
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GemeenteThuis is een uitgave van 
de gemeente Brummen. Vragen of 
opmerkingen? Geef dit dan door via 
mailadres voorlichting@brummen.nl. 

E-mail: gemeente@brummen.nl
Tel. 0575 - 568 233
Website: www.brummen.nl

Gemeentehuis Brummen
Engelenburgerlaan 31 
6971 BV Brummen
Postbus 5, 6970 AA Brummen

Openingstijden
Kijk op www.brummen.nl en  
maak een afspraak. 

Programmateam 
Ruimte voor Eerbeek 
ruimtevooreerbeek@brummen.nl
www.brummen.nl/ruimtevooreerbeek

Team voor Elkaar
info@teamvoorelkaar.nl
Tel. 0575-568 568 (09.00-12.00 uur)

Team voor Elkaar houdt op dinsdag 
en donderdag spreekuur in Eerbeek 
(Tjark Riksgebouw, Derickxkamp 2a) 
en op woensdag in Brummen (Plein 5). 

Afspraak spreekuur
Bel naar 0575-568 568 voor het 
maken van een afspraak.

Colofon

Bekendmakingen op overheid.nl

Dit is een beknopt overzicht van de bekendmakingen op overheid.nl van afgelopen week. Kijk voor de volledige en officiële bekendmakingen op www.overheid.nl.

Omgevingsvergunning
• Ingediende aanvraag 

omgevingsvergunning, het plaatsen 
van een dakkapel, Blake 1, 
Brummen.

• Ingediende aanvraag 
omgevingsvergunning, het kappen 
van 2 wilgen en 1 esdoorn, 
Rhienderstein 1, Brummen.

• Ingediende aanvraag 

omgevingsvergunning, het plaatsen 
van een veranda, Alant 18, 
Brummen.

• Ingediende aanvraag 
omgevingsvergunning, het plaatsen 
van een dak-serre, Nobelstraat 84, 
Eerbeek.

• Ingediende aanvraag 
omgevingsvergunning, het splitsen van 
de woning, Gelders Hoofd 2, Empe.

• Ingediende aanvraag 
omgevingsvergunning, het plaatsen 
van een extra berging bij het 
appartementencomplex, Loenenseweg 
16 t/m 20B, Eerbeek.

• Verleend omgevingsvergunning, het 
vervangen van de voordeuren en het 
plaatsen van een voordeurluifel, voor 8 
woningen (complex 1212), Vondellaan 
3, 5, 7, 9, 11, 13, 15, 17 in Eerbeek.

Omgevingsmelding
• Melding MBA compact asbest, 

Primulastraat 22 in Brummen.
• Melding MBA compact - asbest + sloop 

Woonboerderij met bijgebouwen, 
Elzenbosweg 19 in Brummen. 

Verkeersbesluit of -mededeling
• Verkeersverzamelbesluit proactieve 

laadpalen elektrisch vervoer.

Overige overheidsinformatie
• Publicatie voorgenomen verkoop 

perceel ‘voormalige 
Wilhelminaschool’ gemeente 
Brummen.

IJsselbiënnale 2025: kunst langs de IJssel
Van 21 juni tot 14 september 2025 vindt de vierde editie van de 
IJsselbiënnale plaats. Dit internatio-nale kunstevenement presenteert 
18 kunstwerken op bijzondere locaties langs de IJssel

Fietsen en wandelen langs kunst
Er zijn drie fietsroutes (ca. 25 km) en 
een wandelroute (11 km) die 
bezoekers langs kunstwerken voe-ren, 
van De Steeg tot Zwolle. Fietsroute 1 
gaat van Brummen naar Bronckhorst. 
De routes verbinden natuur, cultuur 
en historie in de IJsselvallei.

Nevengeul: meld je activiteit aan
Organiseer je een activiteit die 
past bij de IJsselbiënnale? Meld 
deze aan voor het Nevengeul-pro-
gramma en draag bij aan het 
evenement. Meer weten of 
aanmelden? Bezoek de website 
van Ijsselbiënnale. 

Gecombineerd raadsforum 3 april 
Er is op donderdagavond 3 april één bijeenkomst van de gemeenteraad. Het 
forum Bestuur wordt dan gevolgd door het forum sociaal domein. De agenda 
van deze gecombineerde forumbijeenkomst telt slechts twee inhoudelijke 
agendapunten: één raadsvoorstel en één inhoudelijk onderwerp. De agenda 
en bijhorende stukken van het forum zijn te vinden op onze website.

Om 19 uur start het eerste deel van 
het forum, waar de ‘bestuurlijke 
onderwerpen’ centraal staan. Naast 
enkele vaste onderwerpen (zoals het 
inspreekrecht voor inwoners en 
nieuws uit de gemeenschappelijke 
regelingen) bespreken de raadsleden 
het voorgeschotelde raadsvoorstel. 
Het gaat om de mandaat-regeling en 
het bijhorende mandaatregister 2025. 

Aansluitend vindt het forum Sociaal 
Domein plaats. In dit forum be-
spreekt de raad de tarievennota voor 
de gemeentelijke sportaccommoda-
ties en de beheersvorm voor Stichting 
Sportkompas. In oktober vorig jaar is 
de gemeenteraad hierover al 
bijgepraat. Omdat de raad in juni 
2025 over beide onderwerpen een 

besluit gaat nemen, wordt de raad nu 
opnieuw door verantwoordelijk 
wethouder Cegerek bijgepraat over 
de voortgang en ontwikkelingen. 

Inspreken
Het forum is bij uitstek bedoeld om 
informatie uit te wisselen en vragen 
te stellen. Ook inwoners hebben de 
gelegenheid mee te praten over de 
voorstellen. Daarnaast kunnen zij 
over een onderwerp inspreken dat 
niet op de agenda van het forum 
staat. Inwoners die willen meepraten 
tijdens het forum kunnen dit vooraf 
doorgeven aan de griffie van de raad. 
Doe dit via mailadres griffie@
brummen.nl of telefoonnummer 
(0575) 56 85 31.

Raad stelt bestemmingsplan Kampweg 46 vast
Daar waar de gemeenteraad in 2023 besloot een bouwplan voor 15 appartementen op het perceel Kampweg 46 
in Brummen tegen te houden, was er vorige week donderdag een ruime meerderheid die akkoord ging met het 
aangepaste plan. Lokaal Belang, VVD, PvdA, GroenLinks en D66 stemden in met het nieuwe bestemmingsplan 
voor dit perceel, de fractie van CDA stemde tegen. 

Met dit bestemmingsplan komt er 
een planologisch juridisch kader dat 
de bouw van de 15 appartementen 
op deze inbreidingslocatie (de 
voormalige ‘Spar’-locatie aan de 
Kampweg) mogelijk gaat maken. 
De meerderheid van de raad was 
van mening dat het bouwplan door 
de initiatiefnemer dusdanig is 
aangepast dat het past binnen de in 
2025 geldende spelregels. Daar-
naast vinden de partijen het ook 
belangrijk dat er appartementen 
komen waarmee weer een bijdrage 

geleverd kan worden aan grote 
woningbouwopgave waar ook onze 
gemeente mee te maken heeft. 

De gemeenteraad besloot verder 
unaniem en zonder debat in te 
stemmen met een voorstel om de 
bouw van een woning aan de 
Voorstereweg 10 in Brummen 
mogelijk te maken. Via een zoge-
noemde BOPA (buitenplanse 
omgevingsvergunning) stemde de 
raad in met een bijstelling van de 
toegestane bouw- en goothoogte. 

Een derde raadsbesluit betrof de 
verlenging van de overeenkomst van 
de gemeente met accountant 
Stolwijk Kelderman voor het 
boekjaar 2025. Duidelijk is dat de 
gemeente tevreden is over de 
deskundige wijze waarop deze 
accountant de werkzaamheden 
uitvoert. 

Verslag
De besluitenlijst en ook het (audio)
verslag van de raadvergadering is 
terug te vinden op onze website.

Militaire oefening
Van 7 tot en met 11 april is er een militaire oefening in deze regio, dus ook in 
en rondom gemeente Brummen. De organisatoren doen er alles aan om hinder 
zo veel mogelijk te voorkomen. Heeft u toch klachten over de uitvoering van 
de oefening? Meld dat bij ons. Wij zorgen er dan voor dat uw klacht wordt 
voorgelegd aan het Ministerie van Defensie.

Jaarlijkse wildtelling 
Komend weekend organiseert de 
wildbeheereenheid (WBE Brummen 
en omstreken) haar jaarlijkse 
wildtelling. De telling vindt plaats 
van vrijdagavond tot 
zonsondergang, zaterdagochtend 
vanaf zonsopgang en 
zaterdagavond. Tijdens de telling 
rijden zij met hun eigen auto’s 
langzaam door het gebied. Het doel 
van deze telling is het monitoren 
van de populatie reeën en klein wild 
zoals hazen, konijnen en wilde 
eenden. De resultaten worden 
gebruikt in de faunabeheerplannen 
van de provincie Gelderland.

Nog enkele plekken vrij bij ‘Politiek Actief’ 
Op 12 mei start de gratis cursus Politiek Actief. Dit is een interessante 
en leerzame cursus waarin u leert en ervaart hoe de lokale politiek werkt. 
Lijkt u dit interessant? Wees er dan snel bij en meld u aan! Er zijn nog 
enkele plekken beschikbaar.

De cursus Politiek Actief bestaat uit 6 
bijeenkomsten. Het zijn de burgemees-
ter, wethouders, raadsleden, raadsgrif-
fier en ambtenaren die zelf vertellen 
hoe de lokale democratie werkt. Hoe 
het zit met de taken van het college en 
de raad? Hoe kunnen inwoners invloed 

uitoefenen? En hoe het zit met de 
gemeentelijke financiën? Maar ook 
verbeteren de deelnemers hun 
vaardigheden, zoals debatteren. En is er 
een speeddate met gemeenteraadsle-
den. Theorie wordt dus afgewisseld 
met praktische opdrachten. 

Geslaagde Werkbelevingsweek
Vorige week woensdag openden wij onze deuren voor geïnteresseerden tijdens 
de Werkbelevingsweek. Bezoekers kregen de kans om sfeer te proeven en te 
ontdekken hoe het is om bij gemeente Brummen te werken.

Tijdens de open dag maakten zij 
kennis met collega’s uit verschillende 
vakgebieden, zoals ruimtelijke 
ontwikkeling, groenbeheer, sociaal 
beleid en toezicht. Werken bij de 
overheid is veelzijdig en betekenisvol. 
Je draagt bij aan maatschappelijke 

vraagstukken en ziet direct het effect 
van je werk in de gemeente.

Vacatures nog open
Onze open dag gemist, maar wel 
benieuwd naar een baan bij gemeente 
Brummen? 

Benieuwd naar jouw 
mogelijkheden? Kijk op: 
www.werkeningelderland.nl/
organisaties/gemeente-
brummen.

We hebben nog verschillende 
vacatures openstaan:
•  Business controller Sociaal Domein
•  Functioneel beheerder (focus 

Burgerzaken)
• HR Officer
• Toezichthouder Omgevingsrecht

      Op weg naar de 

perspectiefnota 2025

Meer weten? Kijk op www.brummen.nl
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Meer weten? Kijk op www.brummen.nl


